
 Protokół  nr  XX / 12 

z  odbytej  Sesji  Rady  Gminy  Brody 

w  dniu 28 września 2012r. 

 
 
1.  Otwarcie  obrad  XX Sesji   Rady Gminy  Brody. 

 
              O godz. 9 07 Przewodnicząca Rady Gminy p. Jadwiga Łanicka otworzyła obrady 
XX Sesji Rady Gminy Brody.  
 
2.  Złożenie ślubowania przez nowo wybranego radnego. 
 
Przewodnicząca Gminnej  Komisji Wyborczej p. Mirosława Dudziak  wręczyła 
zaświadczenie o wyborze na radnego p. Lecha Kossaka. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała rotę ślubowania, następnie p. Leszek Kossak  
wypowiedział słowo „ślubuję”. 
Na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad. 
Na 15 radnych ustawowo obecnych było 15 radnych.. 
 
Przewodnicząca Rady spytała czy są uwagi do proponowanego porządku obrad. 
 
Wójt prosił o udzielenie głosu w pierwszej kolejności Komendantowi Powiatowemu Policji w 
Żarach p. Zdzisławowi Tomaszewiczowi. 
 
Przewodnicząca Rady zaproponowała wprowadzenie do porządku obrad uchwał: 
w pkt 11 p.pkt.: 
c/ zbycia nieruchomości w Brożku ( za wprowadzeniem głosowało 15 radnych) 
d/ zmian do uchwały Nr II/3/10 Rady Gminy Brody z dnia 14 grudnia 2010r. o powołaniu 
    stałych komisji Rady Gminy, ustalenia zakresów ich działania i składów osobowych  
    ( za 14, 1 wstrzymał się od głosu) 
e/ zarządzenia wyborów sołtysa w miejscowości Jałowice.( za – jednogłośnie) 
f/ zmian do uchwały Nr XV/116/08 Rady Gminy Brody z dnia 31 marca 2008 r. w sprawie 
    uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy 
    Brody na lata 2008-2012.  ( jednogłośnie) 
   
Z. Bejnarowicz  proponuje wykreślić pkt 10, ( analiza wykonania budżetu za I półrocze 
2012) ponieważ komisja budżetu tego nie przerabiała. 
 
Pani Skarbnik uważa, że radni nie muszą tego analizować. Wystarczy, że radni zapoznali 
się z informacją na komisjach. 
Przewodnicząca Rady spytała kto jest za zdjęciem z porządku obrad tego punktu? 
Za – głosowało 7 radnych, przeciwko – 4, wstrzymały się 4 osoby. 
 
Przewodnicząca Rady prosiła o przegłosowanie przyjęcia porządku obrad wraz ze 
zmianami. 
Za przyjęciem głosowali radni jednogłośnie. 
 
W dalszej części posiedzenia głos zabrał Komendant Powiatowy Policji w Żarach  

p. Zdzisław Tomaszewicz. 
Przedstawił nowego kierownika Posterunku Policji w Brodach  p. Krzysztofa Siemiona, który 
odczytał bieżącą informację dot. stanu bezpieczeństwa na terenie naszej gminy. 
Komendant prosił o pytania i uwagi. 
 
M. Tracz – zasugerował, by samochód policyjny  stal w różnych miejscach . 
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Wójt – jakiś czas temu krążyła plotka, że Wójt chce zlikwidować Posterunek Policji w 
Brodach, prosi o wyjaśnienie tej sprawy. 
 
M. Kowalski – rzadko widzi Policję  w lesie komunalnym, gdzie niszczone jest mienie 
gminne, magazyny są zasypywane śmieciami. 
 
J. Falkiewicz – prosi, by policjanci zatrzymywali się przy sklepach i zwracali uwagę na 
osoby pijące alkohol. 
 
Przewodnicząca Rady – kontrole Policji powinny być również przy świetlicach wiejskich, 
głównie wieczorem. 
 
Z. Bejnarowicz – zgłasza potrzebę kontroli pomiaru prędkości samochodów na drodze 
Zasieki – Brożek, gdzie duże samochody jeżdżą z ogromną prędkością. 
 
Przewodnicząca Rady wyraziła zgodę na zabranie głosu  osobie spoza rady p. Zdobylak z 
Brodów , który zwrócił uwagę na brak patroli pieszych na terenie Brodów. Szerzy się 
chuligaństwo. Należy więcej karać osoby pijące przed sklepami. 
 
M. Tracz spytał czy jest możliwość egzekwowania kary za utrzymanie dróg powiatowych w 
złym stanie. 
 
Komendant Powiatowy Policji p. Zdzisław Tomaszewicz odpowiadał na pytania. 
Jeżeli posterunek Policji w Brodach funkcjonuje,  to w razie potrzeby funkcjonariusze mogą 
dojechać na miejsce zdarzenia szybko, natomiast z Lubska  czas dojazdu się wydłuży. 
Miejscowi policjanci znają mieszkańców gminy i są bardziej pobłażliwi, więcej stosują 
upomnień, rozmów, pouczeń. Natomiast policjanci z zewnątrz  są bardziej skuteczniejsi. 
Komendant wyjaśnił, ze Wójt prosił, by pozostał posterunek w Brodach nawet z ewentualną 
dopłatą do utrzymania samochodu, by więcej jeździli w teren. 
Kontrole prędkości na drodze w Zasiekach są utrudnione. Gdy stoi Policja to samochody 
jadą w miarę poprawnie, ponieważ mają informacje od innych kierowców, ze stoi Policja. 
 
Z. Bejnarowicz sugerował, by zainstalować tam wideo radary. 
Komendant odpowiedział, że rozważy tą możliwość. 
 
Wójt przypomniał o wniosku p. Tracza, czy Policja może ukarać zarządcę drogi za zły stan 
drogi, ponieważ nasze pisma w tej sprawie nie pomagają.. 
 
Komendant przypomniał, że musimy dostosować  prędkość do  warunków na drodze. 
Pewnych spraw nie mogą narzucić dla zarządcy drogi. 
         Prosił o zastanowienie się, czy posterunek policji w Brodach jest potrzebny lecz w tym 
wypadku skłania się do tego by było jakieś wsparcie ze strony gminy, czy też uważają, że 
posterunek można zlikwidować. 
 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.   
 
Przewodnicząca Rady spytała czy są uwagi do protokołu z poprzedniej sesji 
Nie zgłaszano uwag. 
Za przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych, 2 wstrzymało się od głosu. 
 

4. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

 
Wójt złożył informację na piśmie i prosił o pytania. 

J. Falkiewicz -  w pkt 25 Wójt spotkał się z przedstawicielami siatkarzy, co ustalono? 
Wójt  - ta grupa miała umowę z p. Janczewskim, ponieważ korzystali z dotacji w ramach 
programu, tylko częściowo płacili. Myśleli, że dofinansowanie jest do końca 2012r. jednak 
obejmuje ono tylko rok szkolny 2011 / 2012.  
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Dyrektor stwierdził, że są to tylko koszty utrzymania sali, jeżeli obniży stawkę to szkoła 
będzie musiała do tego dopłacać. Chyba, że rada gminy  uchwali dopłaty. 
Proponuje zaprosić tę grupę na posiedzenie komisji oświaty i przedyskutować sprawę. 
 
Wójt uzupełnił swoją informację: 

- 26.09.2012r. - był na spotkaniu Łużyckiego Związku Gmin 

- 27.09.2012r. – brał udział w spotkaniu komisji doraźnej ds. współpracy z  PGE Gubin 

- 27.09.2012r. – uczestniczył w powitaniu młodzieży niemieckiej w szkole w ramach  
                          wymiany 
- 27.09.2012r. – w Lubsku  był na spotkaniu w sprawie współdziałania w realizacji ustawy 
                          śmieciowej 

Wójt odniósł się do pkt 37 . 
Był na spotkaniu w powiatowym centrum zarządzania kryzysowego w Żarach. 
Jednym z  tematów był szerokopasmowy Internet. Będą nim objęte miejscowości:  Datyń. 
Koło, Kumiałtowice. Inwestorem sieci jest ORANGE. 
W dniu 18.09.2012r. uczestniczył w konwencie PBiW WL. w którym uczestniczył prof. M. 
Kulesza. 
Zebrani wystosowali protest przeciwko niektórym ustawom, na podstawie których   
samorządy otrzymują dodatkowe zadania ale bez wsparcia finansowego. 
 
J. Ostapiej prosił o rozszerzenie pkt 26 i 43. 
 
Wójt udzielił odpowiedzi: 
- w dniu 26.07.2012r. w Zielonej Górze odbyło się spotkanie, na którym poruszono temat  
   rz. Lubszy. Wójt otrzymał zapewnienie, że  Lubsza zostanie w tym newralgicznym  
   punkcie przekonserwowana. Gmina przygotuje pismo dot. weryfikacji zezwolenia 
   wodnoprawnego. 
-  w dniu 26.07.2012r.  rozmawiał z Wójtem Gminy Gubin  w sprawie remontu drogi 
   gruntowej Starosiedle – Laski. Rozważali możliwość wspólnego remontu tej drogi.  
   Do tych prac powinno włączyć się Nadleśnictwo. 
 
L. Kossak spytał o aktualny stan  rozmów dot. Marszowa. Jaki jest stan budowy, co ze 
śmieciami ? 
 
Wójt – wg ustawy od 1.07.2013r. umowy na wywóz nieczystości będzie podpisywała 
gmina. Mieszkańcy będą płacić opłatę śmieciową ustaloną przez radę gminy. 
Były dwa przetargi na Marszów, jednak zostały unieważnione. W październiku  będzie trzeci 
przetarg  i może budowa ruszy. 
Łużycki Związek Gmin przez 10 lat  pobierał od gmin składki. Miał być pobudowany zakład. 
Ostatnio podjęliśmy uchwałę, żeby sprawy biurowe prowadziło biuro  tego Zakładu. 
Większość gmin podjęła takie uchwały.  
 
B. Bawtro – prosi o omówienie pkt 41 dot. projektu remontu i rozbudowy budynku Urzędu 
Gminy. 
 
Wójt  stwierdził, ze odbyło się spotkanie  z architektem p. K. Bożdyńskim. Mieliśmy 
zabezpieczone środki na remont budynku. Uzyskaliśmy wstępną akceptację 
Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. Pojawiła się możliwość na dofinansowanie z 
Grupy Rybackiej. Uznaliśmy, ze stan urzędu wymaga gruntownego   remontu. Zlecono 
koncepcję przebudowy budynku wraz z dostosowaniem do  osób niepełnosprawnych. 
Wg zaleceń pokontrolnych GOPS powinien mieć osobne pomieszczenia, ponieważ jest to 
odrębna jednostka. 
Przebudowy wymaga stan instalacji elektrycznej.  
Pan Bożdyński zaproponował wykonanie koncepcji przebudowy   budynku, zasugerował 
salę posiedzeń,  zmianę warunków sanitarnych. W tej samej cenie przebudowy może zrobić 
rozbudowę obiektu i uzyska pozwolenie Konserwatora Zabytków.  
Na te prace możemy otrzymać dofinansowanie z Łużyckiej Grupy Rybackiej. 



 4 

 
B. Bawtro – proponuje zmienić tryb przedstawianej przez Wójta informacji, by tematy były 
pogrupowane, by Wójt udzielał dłuższej całościowej informacji. 
 
Wójt może tak robić. Powyższy temat był przedstawiany na komisjach.  

B. Bawtro – na posiedzeniu Komisji Budżetu urzędnik stwierdził, że remont i rozbudowę 
zrobi się w ramach ogólnego projektu. 
Ta pani mówiła, że nie wie skąd wezmą pieniądze, na to pytanie może im odpowiedzieć 
pani Skarbnik. Jest to poważny temat i ktoś konkretnie i rzeczowo powinien ich informować. 
Zdarzało się tak, że na komisje zapraszali kilku urzędników i każdy mówił coś innego. 
Zarzucanie im,  że odrzucili projekt rozbudowy gminy nie jest do końca prawdziwe, bo 
takiego czegoś nie było, była dezaprobata do takiego działania. 
Mieliśmy w budżecie zaplanowane pieniądze na budowę drogi do szkoły i nagle przyszedł 
z-ca Wójta i stwierdził, że nie mamy na to pieniędzy bo droga będzie dużo kosztowała a nie 
mamy kostki. Pracownik nie potrafił powiedzieć skąd wiemy czy kostki zabraknie, przecież 
nie była zinwentaryzowana. 
 
Wójt – jeżeli radni uważają, że odpowiedź urzędnika jest niesatysfakcjonująca to powinni 
zawołać Wójta, który wyjaśni sprawę. Bo teraz jest tak, że radny ma pretensje do urzędnika, 
którego nie ma na sesji i nie ma możliwości się obronić.  
 
Przewodnicząca Rady była na tej komisji i mówiła, że Wójt jest w Urzędzie i można go 
poprosić, jednak komisja nie zawołała Wójta.. Teraz radny p. Bawtro zarzuca, że ktoś 
niekompetentny przyszedł i wprowadził ich w błąd. 
 
Bawtro - nie mówił, że ktoś niekompetentny tylko pracownik z urzędu, który nie do końca 
mógł odpowiedzieć na ich  pytania. 
 
Przewodnicząca Rady uważa, że ta sprawa powinna być załatwiona na komisji a nie na 
radzie. 
 
5. Informacja  Przewodniczącej  Rady  i  Przewodniczących  komisji  o  działaniach 
    podejmowanych  w  okresie  międzysesyjnym. 
 
Przewodnicząca Rady: 

24.06.2012r. – uczestniczyła w koncercie muzyki barokowej w kościele w Bieczu 
25.06.2012r. - brała udział w posiedzeniu Komisji Budżetowej 
27.05.2012r. - była na zakończeniu roku szkolnego w przedszkolu w Brodach 
28.06.2012r. - sesja Rady Gminy 
29.06.2012r.  - brała udział zakończeniu roku szkolnego w Gimnazjum 
01.07.2012r. - uczestniczyła w uroczystościach 20 rocznicy poświęcenia kościoła w 
                         Zasiekach 
14.07.2012r. - udział w „Biesiadzie w Brodach” 
19.07.2012r. - sesja Rady Gminy Brody 
12.08.2012r. - otwarcie wystawy „Fryderyk Wielki-Hrabia Brűhl historia nienawiści” –pokaz 
                         opery barokowej. 
13.08.2012r. - udział w otwarciu wystawy  w Forst III część. 
27.08.2012r. - podpisanie umowy na podpis elektroniczny w Zielonej Górze 
03.09.2012r. - udział w uroczystościach rozpoczęcia roku szkolnego w Szkole  
                         Podstawowej i Gimnazjum w Brodach. 
11.09.2012r. - wizja lokalna na posesji w Brodach z grupą radnych z komisji Mienia Kom. 
11.09.2012r. - sesja Rady Gminy Brody 
17.09.2012r. - uczestniczyła w posiedzeniu Komisji Oświaty 
02.09.2012r. - udział w dożynkach w Kole 
18.09.2012r. - uczestniczyła w posiedzeniu Komisji Mienia Komunalnego.  
                         W związku ze skargami - byli na wizji lokalnej u p.Zdobylaka i p.Janukowicz  
                         w Brodach. 
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20.09.2012r. - uczestniczyła w posiedzeniu Komisji Budżetu. 

Brała udział w wytyczeniu tras na szlaki do „Nordic Walking”. 
 
J. Falkieiwcz – Komisja Oświaty  obradowała 17.09.2012r. wnioski radni otrzymali na 
piśmie. 
 
M. Tracz – wnioski Komisji Rewizyjnej przedstawił na ostatniej sesji. 

W dn.27.09.2012r. było spotkanie komisji doraźnej ds. współpracy z PGE, z zarządem 
kopalni. 
Dowiedzieli się, że: 
-  pierwsze prace rozpoczną się w 2020r.  
-  za zmiany w studium zapłaci kopalnia 
-  będą się starać, by  na naszym terenie powstały jakieś obiekty 
 
M. Kowalski – Komisja Mienia Komunalnego  miała posiedzenie 18.09.2012r. wnioski radni 
otrzymali. 
 
E. Bojko – odczytał wnioski komisji Budżetu z dnia 20.09.2012r. 
Komisja nie zdążyła przeanalizować wykonania budżetu ponieważ było dużo spraw 
związanych z obecną sesją 
Komisja wnioskuje o przystąpienie do budowy drogi do szkoły. 
Na posiedzeniu był obecny urzędnik i przedstawił sprawę budowy drogi do szkoły.  
Stwierdził, że koszty budowy będą dużo wyższe niż wcześniej określano  najprawdopodob-
nie, będzie za mało kostki brukowej . Wcześniej mówiono, że budowa drogi będzie 
kosztować ok 350 tys. zł. , z tego co przedstawił im urzędnik będzie kosztować 1,5 mln. zł.  
Komisja uważa, że kostka powinna być zinwentaryzowana i złożona przy szkole. 
Pieniądze, które zostaną w budżecie ( dzisiaj będą zmiany w budżecie)   należy dać na 
przebranie  tej kostki i zacząć realizować budowę.. 
Obiecaliśmy Dyrektorowi, że 350 tys. ze sprzedaży lasu będzie przeznaczone na budowę 
drogi. 
Komisja wnioskuje o określenie przybliżonych kosztów utrzymania drogi Suchodół – 
Mielno.. 
Czym komisja Mienia Komunalnego się sugerowała opiniując negatywnie wniosek ? 
 
M. Kowalski odpowiedział, że brali pod uwagę przepustowość, nie znają kosztów 
utrzymania tej drogi. Bardziej są zainteresowani remontem drogi Starosiedla - Laski .  
 
E. Bojko – na drodze Suchodół – Mielno przepustowość  jest duża.. Tam grunty ma pan 
Sykała, który płaci podatki. Jeżeli dajemy 3 tys. na gabinet stomatologiczny to jaka jest 
różnica, gdy damy podobne środki na utrzymanie tej drogi. 
Komisja nie wyraziła zgody na złożenie wniosku na kwotę 700 tys. zł. na remont budynku 
Urzędu Gminy. 
W uchwale budżetowej rada zaplanowała 150 tys. zl. na remont dachu, bo takie było 
zapewnienie urzędników, że te 150 tys. zł wystarczy na projekt i remont dachu czy też 
drobne prace dla usprawnienia pracy urzędu. Uważają, że rozbudowa tego budynku będzie 
dużo nas kosztowała.  
Zaopiniowano pozytywnie  projekty uchwał. 
 
6.  Podsumowanie konkursu „ Estetyczna posesja” 
 
Przewodniczący Komisji p. M. Kowalski  poinformował o regulaminie konkursu.  
Nadawali punkty za najładniejszy blok i dom jednorodzinny. Aby zachęcić nowych 
uczestników tym których nagrodzili w ub. roku dali im tylko dyplomy. 
M. Kowalski odczytał treść protokołu z wynikami. 
W kategorii „blok” 
-   I miejsce przyznano dla posesji Brody ul. Rynek 10, 
    wyróżniono posesję Brody ul. Kilińskiego 10.  
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W kategorii „dom jednorodzinny”  
-   I miejsce przyznano dla -   Koło 48  
                                  oraz -  Zasieki 62  
- II miejsce J.Wysokie 30 
- III miejsce J.Wysokie 28 oraz Biecz 13 
  Wyróżniono -  Janiszowice 9 i Brody ul. Górna 15. 
Wójt zaproponował w przyszłym roku wprowadzić kategorię : najładniejsze sołectwo”. 
 
7. Informacja o przebiegu żniw, przedstawienie możliwości pozyskania dopłat  
    unijnych dla  rolnictwa. 
 
Pan Franciszek Banaszyński pracownik Lubuskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w 
Kalsku przedstawił na piśmie informację . 
Poinformował, że jest jeszcze możliwość zapisania się na wyjazd w niedzielę na targi 
rolnicze do Kalska. 
 
E. Bojko spytał czy wie jaki jest  stosunek procentowy złożonych wniosków do powierzchni. 

Pan Banaszyński nie ma takich danych, ale uważa, że ok 95%. 

E. Bojko  proponuje zwrócić uwagę na nagrodzone gospodarstwo p. Waldemara 
Ochryniuka., może należy pomyśleć o jakiejś gratyfikacji. 
 
Wójt- jeżeli wcześniej by miał taką informację to by zareagował. 

Przewodnicząca Rady proponuje omówić sprawę na komisjach. 
 

8. Podsumowanie akcji „ wakacje 2012” 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że temat był analizowany na komisjach. 
Nie było uwag. 
 
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a/  zmiany uchwały budżetowej Gminy Brody na 2012r. 

Zmiany do uchwały omówiła pani Skarbnik. 
 
Z. Bejnarowicz –  było mówione, żeby nie ruszać 350 tys. zł. ze sprzedaży lasu, które były 
przeznaczone na drogę do szkoły. 
 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że Ministerstwo obcięło nam subwencję i dlatego musiała 
zmniejszyć część wydatków. Na drogę zostało 95 tys. zł. 
 
E. Bojko – zapewniliśmy Dyrektorowi, że ta kwota będzie na budowę drogi do szkoły. 
W związku z obcięciem subwencji musieliśmy z czegoś zabrać, dlaczego z tych środków, a 
nie np. z remontu urzędu, jest październik a nic się z tym nie dzieje. 
 
Wójt – nikt nie przewidział takiej sytuacji, że będzie zmniejszona subwencja. Prosi o 
wskazanie skąd wziąć 275 tys. zł. 
 
E. Bojko proponuje z   (  remontu gminy i część z drogi.) 
 
Wójt jeżeli weźmiemy 100 tys. z remontu gminy to zostanie 50 tys., które wystarczy tylko na 
przygotowanie dokumentacji i w  tym roku nic więcej nie możemy zrobić. 
 
E. Bojko – to nie przygotowujmy dokumentację tylko dajmy to na drogę. 
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Wójt - kosztorys na drogę opiewa na 800 tys., pozwolenie na budowę wydaje Starostwo 
Powiatowe i my na to wpływu nie mamy.  
 
Przewodnicząca Rady – radni sugerują, że specjalnie opóźnia się, by nie robić drogi. 
 
Z-ca Wójta wyjaśnił, że  w ubiegłym roku wartość budowy drogi określono na 325 tys. po 
zrobieniu kosztorysu wyszło dużo więcej. 
Do wydania pozwolenia na budowę Starosta musi mieć opinię konserwatora zabytków. 
Na to nie mamy wpływu. Złożyliśmy wniosek do Wojewody w ramach programu  
„ bezpieczne drogi”  na 300 tys.zł. co stanowi 30% wartości zadania, są jednak informacje, 
że kwota dofinansowania  ze strony rządowej wzrośnie do 50% , czekamy na uchwałę Rady 
Ministrów. 
Nie mamy pozwolenia na budowę, nie mamy środków na całą inwestycję, dlatego też w 
chwili obecnej nie możemy ogłosić przetargu. 
 
E. Bojko  spytał dlaczego wyszła taka różnica między kwotę podaną wcześniej ( 325 tys.)  
a kwotą obecną 1.200 tys. Przecież mamy swój materiał i to można było powiedzieć 
projektantowi by uwzględnił to w kosztach. 
 
Z-ca Wójta uważa, że na to pytanie powinna odpowiedzieć projektantka. 
Z tego co mówiła p. projektant można by obniżyć kwotę np. o 100 tys. 
W kosztorysie 500 tys. netto to wartość samego materiału. Nawet jeżeli Wojewoda by 
przyjął wniosek do realizacji nawet gdyby finansował 30%-50%  i tak w procedurze 
przetargowej kwota zejdzie i wcale nie jest powiedziane, że ta kwota 300 tys. nam nie 
wystarczy.  
 
E. Bojko – nie będziemy mieli, ponieważ chcemy zabrać 206 tys 
Z-ca Wójta stwierdził, że do końca roku są 3 miesiące, nawet jeżeli byśmy ogłosili 
procedurę przetargową – wchodzimy z robotami  w zimie. Prawdopodobnie środki od 
Wojewody dostaniemy dopiero w przyszłym roku. 
 
B. Bawtro -  w trakcie okrojenia tego budżetu po stronie wydatków  pozostało w budżecie 
50 tys. zł. na remont urzędu i 90 tys. na drogę. Nic nie stoi na przeszkodzie, żeby za te 
pieniądze zrobić   projekt, bo i tak w gminie bez projektu nie zrobimy żadnego remontu. 
Jeżeli zostało 90 tys to niech Wójt  nie mówi, że bez pozwolenia na budowę nie można 
przeliczyć kostki . Należy ją przeliczyć i zobaczyć jaki mamy wkład własny w postaci 
materiału. 
 
Radca prawny  sądzi, że jeżeli będzie pozwolenie na budowę to można ogłosić przetarg i 
to wszystko co można w tym roku zrobić. 
 
Pani Skarbnik – by to ujednolicić zmniejszyła wydatki o 206 tys. zł. dlatego gdyż ta 
inwestycja w tym roku nie będzie realizowana. 
Zostają środki w kwocie dziewięćdziesięciu paru tysięcy.  Z tej kwoty jest zrobiona 
dokumentacja przez panią Kozak. Pierwsza i druga transza płatności została już 
zrealizowana. 
Zostały środki z  90  tys. na ewentualne dokumentacje związane z zezwoleniami . 
Inwestycja się już rozpoczęła ponieważ środki na dokumentacje są również częścią 
inwestycji. Wiedzieliśmy, że ta inwestycja do końca roku nie będzie zrealizowana ze 
względu na to, że ta inwestycja w tym roku przerasta nasze możliwości oraz będzie ona 
nierealna, ponieważ my nie zdążymy z procedurą papierkową. Na rok 2013 Z-ca Wójta 
złożył wniosek do Wojewody o wsparcie finansowe na tą drogę . 
planowane są środki na 2013r, na inwestycję na drogę do szkoły na roboty budowlane na 
drogę oraz parking. To zadanie będzie realizowane w 2013r. 
 
T. Żychliński – jeżeli wystarczy kostki to będziemy wiedzieli, że możemy budować z 
własnych materiałów. 
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Pani Skarbnik – nie wiemy jakie materiały mają być zastosowane,  od tego są fachowcy. 
 
L. Kossak – z wypowiedzi wywnioskował, że to zadanie nie jesteśmy w stanie wykonać do 
końca roku. Czy nas jako gminę stać na wybudowanie drogi w 2013r. bez środków 
Wojewody. Żeby nie było tak, że mamy 50% środków na drogę i czekamy na pozostałe 
50% od Wojewody. Jeżeli nie dostaniemy tego wsparcia to może być tak, że nie 
rozpoczniemy budowy bo nie będziemy mieć środków na zakończenie inwestycji. 
Będziemy pamietać, że droga zostanie przełożona na 2013r. , trzymajmy rękę na pulsie i 
planujmy to w budżecie na 2013r. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały . 
Za podjęciem  uchwały głosowało 10 radnych, 5 osób wstrzymało się od głosu. 
 
b/ zmiany regulaminu warunków przyznawania i wysokości niektórych składników 
wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach, dla których 
Gmina Brody jest organem prowadzącym. 
 
Pani Sekretarz omówiła treść uchwały. 
Dyrektor zwrócił się  z pismem o wprowadzenie zmian . Chce utworzyć w Szkole 
Podstawowej klasę integracyjną. Zmiana dotyczy § 12 do którego dopisuje się pkt 1a o 
brzmieniu „§ 12 pkt 1 nie otrzymuje nauczyciel prowadzący ani nauczyciel wspomagający” 
 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 1 wstrzymał się od głosu. 
 
c/ zbycia nieruchomości stanowiącej mienie komunalne Gminy Brody w drodze  
   przetargu. 
 

Z-ca Wójta stwierdził, że jest to działka przylegająca do firmy  Ekorecykling,  
Powyższa firma  złożyła  wniosek na kupno tej działki w celu poszerzenia działalności. 
 
M. Tracz – czy powinniśmy wydać zgodę skoro tam przybywa śmieci i nie wiadomo co z 
nimi robią. Może być tak, że np. w lipcu przyszłego roku zamkną działalność a śmieci nam 
pozostawią.  
 

Wójt –   poinformował, że była zrobiona wycena tej działki,  Ekorecykling jest ujęty w 
wojewódzkim planie gospodarowania odpadami  jako stacja lokalna do sortowania 
odpadów. Nie ma takich podstaw, żeby im zakazano działalności  np. w przyszłym roku. 
 
B. Szafrański -  , doszły do niego od pracowników niepokojące sygnały, że w nocy  są 
przywożone cysterny, następnie koparki kopią doły, z cystern  wylewa się podejrzana 
substancja do tych dołów,  które następnie  przykrywane są plastikami 
Spytał czy i kiedy sprawdzano przetwarzanie plastikowych odpadów. Czy ta firma informuje 
o ilości wysyłanych odpadów i czy w związku z tym uiszcza opłaty. Na ile są rozwojowi, bo 
może oni tylko przywożą  lecz ich nie wywożą. 
Pracownicy tej firmy boją się o pracę i tego nie potwierdzą, jednak temat jest niebezpieczny, 
ponieważ hałda rośnie natomiast efektów nie widać. 
 
Radca prawny zobowiązał się złożyć interpelacje w tej sprawie. 
M. Maszkowski proponuje wstrzymać się z podjęciem uchwały i przepracować temat na 
komisjach, ewentualnie zrobić kontrole przez samych radnych. 
 
T. Ardelli – na jakiej podstawie radni chcą tam wejść? 
 
M. Kowalski – rozmawiał z Wójtem w tej sprawie i wspólnie z właścicielem posesji chcą 
zrobić spotkanie, bo komisja nie ma prawa tam wchodzić bez zezwolenia. 
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Z-ca Wójta stwierdził, że nie jesteśmy organem upoważnionym do takich kontroli, jest to 
działalność gospodarcza i od sprawdzania są inne instytucje do tego powołane. 
 
B. Szafrański – mówimy o dwóch różnych sytuacjach. Mówimy o takim przypadku, który 
miał miejsce, gdzie firma sprowadziła dużo przeterminowanych farb a następnie część tych 
farb w dziwny sposób się ulotniła  Właściciel uzasadniał to tym, że on te farby potrzebuje na 
użytek własny  
( cały TIR)- Pan Wójt mówił o tym przypadku, natomiast  on mówił o sytuacji, która miała 
miejsce w tym miesiącu kiedy nocą znów przyjeżdżają TIRY , do dołów wlewa się 
podejrzane substancje i się je  zasypuje . 
Wojewódzki Insp. Ochr. Środowiska pewnie ma jakieś narzędzia, które mogłyby posłużyć 
do zbadania . Należy się zastanowić czy radzie tak bardzo zależy na pieniądzach  z 
podatku od tej firmy. 
 
Przewodnicząca Rady prosiła o przegłosowanie  kto jest za  podjęciem tej uchwały. 
Za – nie głosował nikt, przeciwko – 7 radnych, 8 osób wstrzymało się od głosu. 
 
d/ zmian do uchwały nr II/3/10 R.G. Brody z dnia 14.12.2010r. o powołaniu stałych 
komisji  Rady Gminy, ustalenia zakresów ich działania i składów osobowych 
 
Projekt uchwały przedstawił radny Z. Bejnarowicz.  
Zaproponował pana Lecha Kossaka do komisji Mienia Komunalnego oraz do Komisji 
Budżetu. 
Pan L. Kossak wyraził zgodę. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 2 osoby wstrzymały się od głosu. 
 
e/ zarządzenia wyborów sołtysa w m. Jałowice 

Wójt wyjaśnił, że pan Leszek Serbinowski  złożył rezygnację z funkcji sołtysa z dniem 
1.10.2012r. 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za  podjęciem uchwały głosowali wszyscy radni (15). 
 
f/ zmian do uchwały nr XV/116/08 R.G. Brody z dn. 31.03.2008r. w spr. uchwalenia  
   wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Brody na 
   lata 2008-2012. 
 
Pani Sekretarz  omówiła treść uchwały. Proponuje się, wyłączyć lokal w Brodach ( po 
Bednarczuku) z zasobu lokali  socjalnych. 
Wpłynął wniosek p. Agnieszki Janukowicz, która chce wyremontować i ocieplić swój lokal. 
Z tego lokalu  wybudowano komin na zewnątrz, który należy  rozebrać.  
 
M. Kowalski stwierdził, że Komisja Mienia Komunalnego była na miejscu i stwierdziła, że 
komin  stwarza zagrożenie i powinien być rozebrany. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 1 osoba była przeciwna, 3 wstrzymało się od 
głosu. 
 

10. Wnioski i interpelacje radnych. 

 

B. Bawtro 
- kostka została pozyskana z drogi Brody – Datyń ( ponad 2 km) z tego zrobiono drogę do 
Ośrodka Edukacji w J. Wysokich ( ok. 400 m) zatem pozostała kostka musi wystarczyć na 
drogę do szkoły, nie powinno być tak, żeby fizycznie tej kostki zabrakło. 
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Kostkę należy zinwentaryzować,  przewieźć ją na przyszły plac budowy  i ująć ją  jako aport 
na wkład własny gminy w budżecie na 2013r. 
-  należy doprowadzić do spotkania Wójta, Przewodniczącego  Komisji , Przewodniczącej 
Rady z właścicielem firmy Ekorecykling ,  przedstawić podejrzenia radnych, zadać kilka 
pytań, z tej rozmowy sporządzić  protokół obopólnie podpisany przez strony . Jeżeli  
potwierdzi się, że tak się dzieje wówczas zgłosić to do Inspektora Ochrony Środowiska, że 
firma prowadzi działalność niezgodnie z przepisami  ustawy o odpadach i przerobie 
odpadów. 
Jeżeli to nie poskutkuje, to  należy zgłosić sprawę do Prokuratury niech się tym zajmie. 
 
T. Kowalczuk 

Zadał pytania dla  Wójta  
-   czy nadzorował ktoś wydawanie kostki? 
-  czy oprócz wydania kostki dla Lasów na drogę J.Wysokie –Wójt wydawał komuś innemu 
kostkę, bo wcześniej sygnalizował to radny Zbyszek, że widział jak ją wywożono, on ma 
drugi sygnał gdzie ta kostka leży. Jeżeli Wójt nie odpowie na bieżąco to proponuje, by Wójt 
z przewodniczącymi komisji pojechali tam i stwierdzili, że  ta kostka leży. Czy jest taka 
możliwość, by to sprawdzić na terenie prywatnym. 
 
Wójt odpowiedział, że fizycznie nie byłoby możliwe, by ktoś stał na placu i dozorował 
wywóz kostki. 
Nie jest mu wiadome aby ktokolwiek zwracał się o wydawanie kostki osobom trzecim. 
 
T. Kowalczuk – ma sygnał od wyborcy, że   na odcinku 10 m na skarpie (jak grubo nie wie) 
w Ośrodku Edukacji leży kostka. Została przywieziona służbowym NISSANEM . 
To należy sprawdzić. Podobno leży tam ok. 3 przyczep kostki.  
Był przeciwnikiem dawania kostki bogatemu i pamięta, że na sesji było mówione, że będzie 
nad tym nadzór i nie będzie wybierana  najlepsza kostka - tylko jak leci. 
- ul. Górna koło p. Krajniak – czyja to działka, gałęzie sosny ograniczają przejazd i należy je 
   przyciąć. 
- Przewodnicząca Rady zwracała uwagę pracownikowi, że leży znak w rowie, został on 
   wyjęty i poniesiony, on wisi na jednym uchwycie ale może spaść komuś na głowę.  
 
L. Kossak – na zebranie wiejskim w Grodziszczu była sprawa zatoczek autobusowych oraz 
przejścia na drodze wojewódzkiej w Grodziszczu.  Po ostatnim spotkaniu byli 
przedstawiciele Zarządcy Dróg, Wójt , czy przyszedł protokół dotyczący tych  ustaleń ( dot. 
zatoczki autobusowej oraz chodnik po prawej stronie, który zagwarantuje bezpieczeństwo) 
Jest to droga wojewódzka od Lubska do Gubina. nne miejscowości przez które przebiega 
posiadają zatoczki. 
Pani Dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich mówiła że w porozumieniu będzie określone, iż 
ZDW sfinansuje budowę drogi a my będziemy partycypować w kosztach dokumentacji. 
Wójt odpowiedział, że takiego protokołu nie otrzymali. 
Były ustalone inne warunki . ZDW wystąpił do nas z pismem, że nie widzi podstaw aby 
wyznaczyć przejścia dla pieszych , natomiast sugeruje, że dla bezpieczeństwa pieszych 
oraz podróżnych wypada przebudować zatoczkę łącznie z chodnikiem i ten fragment drogi 
do zjazdu na drogę gminną,  o ile gmina będzie partycypować w kosztach dokumentacji 
wynoszącej 14.tys i w 50% kosztów budowy drogi. 
 
L. Kossak chce się z Wójtem spotkać i poznać ten protokół , podpisało go grono ludzi, 

którzy wiedzieli co podpisują. 

 
M. Maszkowski – czy coś wiadomo na temat drugiego przyłącza energetycznego do 

Biecza? 

Wójt stwierdził, że nie mamy odpowiedzi. 
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Wójt odpowiedział  na wcześniejsze pytanie p. Bawtro odnośnie kostki brukowej, postarają 

się o jej zinwentaryzowanie. Zostanie ona wybrana i przewieziona na teren szkoły. 

 
Z. Bejnarowicz pytał: 

- czy inwestycja Janiszowice – Zasieki została zakończona? 
  Wójt odpowiedział, że jeszcze  nie. 
- należy poprawić drogę w kierunku p. Matyjaszczyka ( zrobiona jest tylko jedna jej część)  
 
E. Bojko  
- składa wniosek by komisja rewizyjna zajęła się sprawą modernizacji  drogi dojazdowej do 
szkoły, żeby to było posiedzenie komisji płatne, z wnioskami dot poszczególnych  
zagadnień , kiedy zostały złożone pisma na budowę, czy są plany i  żeby to było wszystko  
zawarte w protokole. 
Spytał,  czy może taki wniosek postawić na Radę?  
 
L. Kossak proponuje to przeanalizować na komisji budżetu. 

 
Wójt – dokumenty są jawne, każdy ma możliwość wglądu w te dokumenty. 

 
L.Kossak dał propozycję, by dokumentację dot budowy drogi sprawdzić ale w innej formie, 
proponuje, by komisje na posiedzeniach przeanalizowały sprawę. 
 
Dyskutowano, który wniosek mają przegłosować. 

Radny E. Bojko wycofał swój wniosek. 

Z. Bednarski prosi, by przewodniczący komisji nie zapomnieli wpisać ten punkt do 
porządku przyszłego posiedzenia każdej komisji. 
Spytał - kiedy coś się zmieni, by kierownik ZGKiM przyszedł na posiedzenie komisji i 

przedstawił im budżet. 

 
Wójt stwierdził, że kierownika zastępuje p. Z. Jakimczuk. 

 
M. Tracz – pracownicy ZGKiM skarżyli się, że wystosowali pismo do Przewodniczącej Rady 
w sprawie podwyżek i nie otrzymali odpowiedzi. 
L. Kossak – odpowiedź przewodniczącej powinna brzmieć, że nie jest to kompetencja 

Rady Gminy. 

 
M. Tracz 

- komisja Rewizyjna pracowała i nie otrzymała diety – należy to jakoś dopracować. 
- pani Urbańska złożyła podanie o wykupienie swojego lokalu 
   

Przewodnicząca Rady rozmawiała z tą panią, uważa, że to należy pozostawić do 
przeanalizowania  przez  komisje. 
 
Pani Urbańska przybyła na sesję i prosiła o głos. 
Przewodnicząca Rady udzieliła jej głosu. 
 
Pani Urbańska zaczęła remont mieszkania i chce wiedzieć czy ma go kontynuować. 

 
Wójt sądzi, że jest to lokal socjalny, pani Urbańska nie powinna radnych szantażować.  
Jeżeli ma środki i przedstawi faktury za remont, to zostanie jej zmniejszony czynsz. 
 
Przewodnicząca Rady uważa, że tym zajmą się komisje. 
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M. Tracz  

- nie są dotrzymywane terminy odpowiedzi na interpelacje  i zapytania radnych,  
  Radny chce odpowiedzi na piśmie. 
 
Wójt proponuje przyjąć zasady: 

Jeżeli radni chcą odpowiedzi na piśmie to interpelacje składają na piśmie, jeżeli złoży ustnie 
to dostanie odpowiedź ustną. 
 
Przewodnicząca Rady – od dzisiaj będziemy tego pilnować jeżeli jest interpelacja na 
piśmie to odpowiedź również będzie na piśmie, a jeżeli ustnie to odpowiedź ustna. 
 
M. Tracz przypomniał, że powstała komisja doraźna ds. współpracy z PGE. 

Prosi, by osoby, które są w komisji uczestniczyły w posiedzeniach tej komisji. 
 
T. Żychliński – w ubiegłym roku szkolnym były dodatkowe   kursy autobusy na zajęcia 
pozalekcyjne, czy będą dalej i kto je finansował? 
 
Pani Sekretarz odpowiedziała, że  gmina podpisała umowę na realizację projektu  
YANGSTER w ramach języka angielskiego dla uczniów kl. III Gimnazjum. 
Gmina ma sfinansować 50% kosztów wynagrodzenia i koszty dowozu uczniów. 
Nie mamy obowiązku dowożenia dzieci na inne zajęcia. 
 
O godz. 1320  salę obrad opuściła radna Jadwiga Falkiewicz. 
 
Wójt – w ub. roku szkolnym były zajęcia dodatkowe obowiązkowe wynikające z programu 
naprawczego,  dlatego dopłacaliśmy do kursów autobusu. Natomiast w tym roku są to 
zajęcia pozalekcyjne rozwijające zainteresowania . 
Jeżeli szukamy oszczędności to wszędzie, rozmawiał z kolegami innych samorządów , nikt 
takich dowozów nie finansuje.. Mamy umowę z projektem YANGSTER i te dowozy musimy 
zapewnić. Na pozostałe zajęcia pozalekcyjne jeżeli rodzice chcą, to mogą dowozić dzieci 
we własnym zakresie. 
 
M. Kowalski – kierownik ZGKiM był zaproszony na posiedzenie Komisji , była sugestia 
taka, że jeżeli nie kierownik to ktoś inny z ZGKiM. Wspólnie z Przewodniczącą Rady byli u 
p. Zdobylaka i rozmawiali z kierownikiem , który: uznał, że pozostali pracownicy się tym 
bezpośrednio nie zajmują a on jest na zwolnieniu chorobowym.  
 
Poproszono panią sekretarz by odpowiedziała czy kierownik jest na chorobowym czy na 
urlopie. 
 
Pani Sekretarz wyjaśniła, że z dokumentów jakie zna wynika, że pan Rękas jest na urlopie 
wypoczynkowym od  3.08.2012r.  
 
M. Tracz widział L-4 pana Rękasa i w takiej sytuacji nie może zmienić decyzji chyba, że ma 
zaświadczenie od lekarza, że może pracować. 
 
Pani Sekretarz L-4 nie widziała. 
 
M. Tracz – na posiedzeniu komisji p. Sekretarz stwierdziła, że kierownik zrezygnował z L-4 i 
napisał oświadczenie .o rezygnacji. 
To potwierdził Z. Bejnarowicz. 
 
Pani Sekretarz stwierdziła, że tak nie mówiła., powiedziała, że Wójt poprosił p. Rękas, by 
złożył oświadczenie o rezygnacji..  
 
T. Kowalczuk – na ul. Górnej na działce gminnej jest podbierany piach. 
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11.   Wolne wnioski.    
 
Przewodnicząca Rady –  przekazuje prośbę mieszkańców, by radni  ustalili terminy  
dyżurów w swoich miejscowościach ( raz w miesiącu). 
W związku z  tym prosi o wykaz terminów w danych miejscowościach. 
 
L. Kossak – uważa, ze muszą to ustalić z mieszkańcami. Radni mają na bieżąco kontakt 
ze swoimi wyborcami. 
 
Ewa Wojciechowska 
- uważa, że powinno się zapisywać kto jak głosował, 
- odnośnie komisji doraźnej ds. współpracy z PGE , należy zastanowić się czy nie warto  
  negocjować z inwestorem. Powinniśmy zintegrować się z przeciwnikami kopalni. 
 
B. Szafrański  - poinformował, że uwagi przekazał komu należy. Pozyskał informacje 
odnośnie drogi od krzyżówki Biecz  w stronę Lubska. -  będą usunięte nierówności. Obecnie 
wyłaniają wykonawcę i wraz ze ścieżką to uporządkują. 
Zatoczka w Grodziszczu – niepokoi go, że chcą od nas 50% a w innych gminach robią to 
sami w 100%. 
Apeluje by po wykonaniu ścieżki rowerowej w Brodach uporządkować plac na  

ul. Kościuszki , zabrać drewno, a ten plac przeznaczyć na zabudowę jednorodzinną. 

 
Wójt zwrócił się do p. Szafrańskiego by w ramach interpelacji jako radny powiatowy  złożył 

interpelacje do Starosty czy zwiększył limity na gromadzenie odpadów. 

B. Szafrański – ta firma inwestowała, prawdopodobnie Starosta na tej podstawie podjął 

decyzję.z 

Jeżeli jednak są sygnały inne to należy je sprawdzić. 

 
Ewa Wojciechowska proponuje przykryć kostkę folią, może nawet dać na to folię. 

 
12.   Zamknięcie obrad Sesji. 

 
O godz. 1345  Przewodnicząca Rady p. Jadwiga Łanicka zamknęła obrady XX  Sesji Rady 

Gminy Brody. 

 
Protokołowała 
Mirosława Dudziak 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


